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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető miniszter

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért veszik el a helyiektől a Fertő tavat? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

A soproni  közgyűlés  még  2017-ben  fogadta  el  a  Fertői  Vízitelep  fejlesztését  lehetővé  tevő
Szabályozási Tervet és Helyi Építési Szabályzatot, és mondta ki, hogy a Modern Városok Program
keretében, a Fertő tó partján rekreációs park, új strand, vízi játszótér, szálloda, parkoló, kemping,
étterem, kikötő  épülhet.  Az erről  szóló megállapodást  még 2015.  március  25-én  írta  alá  Orbán
Viktor  miniszterelnök  és  Fodor  Tamás  soproni  polgármester.  A  tó  fejlesztésén  túl  jut  pénz
közlekedésre, a történelmi belváros műemlék épületeinek felújítására, egy új ipari, gazdasági övezet
kialakítására. Az állam erre több mint 325 milliárd forintot ad, és ebből 30 milliárd jut a Fertő tó
partjára.

Sajnos az eredeti terveket, ahogyan az a fideszes beruházásoknál lenni szokott, árnyalja a valóság. A
legfrissebb  hírek  szerint  a  beruházásnak  nem  része  például  a  cölöpházak  újjáépítése,  a
tulajdonosoknak  ráadásul  maguknak  kell  lebontaniuk  ezeket  az  épületeket,  ahogyan  a  büfék
ingatlanjait is. Ezért pedig a helyi tulajdonosok semmifajta kártérítésben nem fognak részesülni.

Tisztelt Miniszter Úr,

Senki sem vitatja,  hogy a Fertő tó területének rekonstrukciója valóban szükséges,  és a környék
felújításra szorul. Ugyanakkor, nagyon úgy tűnik, hogy önök most ezt a területet is kisajátítanák a
NER politikai vállalkozóinak. Miután a Balatont felvásárolták, úgy most Sopront és környékét is
felvásárolják a helyi  fideszes városvezetés segítségével,  hogy aztán a turizmusnak rendeljen alá
mindent.

Tisztelt Miniszter Úr,



Miért  veszik  el  a  helyiektől  a  Fertő  tavat?  Miért  nem  vesznek  figyelembe  fenntarthatósági
szempontokat a tervezéskor? A sokszintes üdülők, vendéglátóhelyek és szállodamonstrumok mellett
miért nem maradhatnak meg a cölöpházak, a büfék és a csónakházak? Talán azért, mert ezekből
nem a NER közeli vállalkozók húznának majd hasznot?

Tisztelettel várom válaszát!
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